
 
Møde i gruppen af IT-koordinatorer i Ældre Sagens Distrikt 7, torsdag d. 6. juli 2023  
 
Mødet var indkaldt uden formel dagsorden.  Der blev ikke valgt referent eller dirigent.  
Der deltog fire koordinatorer i mødet:  Georg Klitmøller (GK), Erik L Rasmussen (ER), Bjarne Ralf Nielsen (BN) 
og Finn Chemnitz (FC).  Den uformelle dagsorden var at starte et samarbejde og styrke IT-uddannelsen af 
frivillige i Distrikt 7, lære hinanden at kende og konkret at tage stilling til et forslag om IT-temadag i Distrikt 7 
foreløbigt fastlagt til 10. oktober.  
De indledende diskussioner drejede sig om:  

• Koordinatorgruppen:  Enighed om at Lene Carlsen havde været en dygtig og erfaren IT-koordinator, 
og at hun vil savnes efter sin afgang.   
Gruppen består nu udelukkende af medlemmer fra små lokalforeninger.  Det ville være ønskværdigt 
også at have de store lokalforeninger repræsenteret i gruppen, eller i det mindste at søge samar-
bejde med dem.    

• Målgruppen:  Alle IT-frivillige i Distrikt 7.  
• Sundhedsfaglig IT-koordinator:  FC orienterede om Distriktets ønske om at udpege en sundhedsfag-

lig IT-koordinator, men at ansvaret foreløbig bæres af IT-koordinatorerne.  FC anbefalede ikke forsla-
get, fordi det umiddelbart ville synes svært at grænsedrage mellem IT og sundhedsIT.  

• Synlighed:  Det har tidligere været brugt at sende information ikke blot til IT-frivillige, men også til 
lokalbestyrelsesformænd. Desværre uden stor effekt.  

• Mødefrekvens i gruppen:  Ved behov  
• Emner:  

o AI, udviklingen går hurtigt, og er svær at forudse.  Vi har haft kontakt til Khora i København.  
Enighed om at det er et vigtigt emne, som vi skal følge.  

o MitID, behovet for hjælp er stort  
o Sundhedsapps, vi indser, at der er et behov for hjælp, selvom ingen lokalafdelinger endnu 

har modtaget anmodninger om hjælp.  Muligvis føler folk, at det er akavet at søge om hjælp 
uden for hospitalet, og vil hellere benytte det bestående tilbud der  

• Såvel Distriktet som Snorresgade har udtrykt ønske om at færdigheder, vi tilfører vores IT-frivillige, 
skal være konkrete.  Det kan være en balancegang, når vi samtidig vil være på forkant med udviklin-
gen, som fx ved AI  

• Økonomiske støttemuligheder:  Vi har ca. kr. 7.000 pr. halvår fra Snorresgade.  Snorresgade ved, at vi 
vil søge i 2. halvår.  

• Foredragsholdere som Nikolaj Sonne og Bente Klarlund ligger muligvis inden for vores økonomiske 
formåen.  Firmaet Khora har desværre vist sig at være meget dyr.  

 Ting at gøre:  
• FC beder Snorresgade om listeudskrift med Distrikt 7’s IT-frivillige.  
• Der planlægges temadag i 2023 d. 10. oktober:    

Sted:  Delte meninger:  Nogle mente at stedet burde ligge centralt i Distriktet, andre ønskede at 
komme ud i distriktet som fx i Birket eller i Sakskøbing.    

• To emner for Temadagen:    
o AI, Martin Geysner foreslår orientering fra Århus Universitet om brug af AI i sundhedsvæs-

net 
o Organisering af IT-stuer i Distrikt 7, udvikling, arbejdsgrupper ved Martin Geysner.  Vi vil 

prøve at engagere Nykøbing Falster-Sydfalster og bede dem fortælle om aktiviteter og re-
kruttering. 


